
 

Dit is een conceptversie van de terugkoppeling uit het MRA Bestuur van 10 november 2023. 

Dit concept is nog niet bestuurlijk vastgesteld. 

 

1. Opening en mededelingen 

Bij aanvang van de vergadering is Arjen Gerritsen als nieuw lid van het Bestuur welkom 

geheten. Hij is de opvolger van Leen Verbeek, en neemt daarbij ook de portefeuille financiën 

over. 

Bij de opening is ook stil gestaan bij de aanwezigheid van de leden van het Bestuur. Bij de 

bijeenkomst van vandaag zijn 3 leden afwezig, bij de vorige bijeenkomst waren er 4 afwezig. 

Anderzijds is ook regelmatig geconstateerd dat er bij vergaderingen van het Bestuur te weinig 

tijd was om alle punten op de agenda goed te behandelen. In het Bestuur is daarom 

afgesproken om vanaf volgend jaar de frequentie van het Bestuur iets om laag te brengen, 

naar eens in de zes weken, maar de bijeenkomsten wel langer te maken (90 minunten in 

plaats van een uur). De bijeenkomst in december blijft staan, maar laten we een half uur 

eerder beginnen om 09.00 uur. Ook de bijeenkomst van het Bestuur in Januari blijft staan; 

deze is noodzakelijk in het traject van de nieuwe MRA Agenda. We komen zo snel mogelijk 

met een nieuwe planning voor de bijeenkomsten van het Bestuur in 2024.  
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| Afspraak 1.1 | - Vanaf 2024 vergadert het Bestuur van de MRA eens in de zes weken, en 

dan 90 minuten lang. 

| Afspraak 1.2 | - De bijeenkomst van het Bestuur in december 2023 wordt met een half 

uur verlengd door om 09.00 uur te starten. 

Vaststellen agenda 

De agenda voor het overleg is zonder wijzigingen vastgesteld 

Vaststellen terugkoppeling vergadering MRA Bestuur 6 oktober 2023 
De terugkoppeling van de vergadering van 6 oktober 2023 is ongewijzigd vastgesteld.  

| Afspraak 1.1 | - De terugkoppeling van de bijeenkomst van 6 oktober is vastgesteld. 

Overige opmerkingen 

Het Bestuur heeft stilgestaan bij het conflict tussen Israel en Palestina, met name met  

betrekking tot de onrust die dit veroorzaakt in de stad Amsterdam en op enkele andere 

plekken in de regio. 

 
LOBBY            

 

2. Actualiteiten Lobby 

Tweede Kamer verkiezingen 
Voor de Tweede Kamer verkiezingen zijn de afgelopen dagen een aantal acties op gezet 

samen met de lobbyisten van de M5/G5 en de G40. Zo trekken we o.a. gezamenlijk op 

richting de dag van de Volkshuisvesting om daar buzz te genereren en onze MRA prioriteiten 

een goede plek te geven. 

Naar aanleiding van dit punt is geconstateerd dat we ons in de lobby het beste kunnen 

richten op de portefeuille’s van de kamerleden. Ook de vraag wat een (nieuw) kamerlid nodig 

heeft om zijn/haar werk te kunnen doen is een relevante. Zorg ervoor dat ze geladen het 

debat in kunnen. 

Hydrogen Valley 
In Brussel hebben we door onze officiele status als Hydrogen Valley onze eerste successen 

behaald. Vanuit de Commissie krijgen we technical support. Dat wil zeggen dat de Commissie 

nu zelf gaat meewerken aan aanvragen die wij bijvoorbeeld bij het HORIZON fonds doen. We 

hebben daardoor een veel grotere kans op financiering vanuit dergelijke fondsen.  

TKN: EU lobby stavaza in AV van december 
Dit punt is ter kennisname aangenomen. 



 

 

 

3. Verslag bestuurlijk werkbezoek Brussel 11-12 oktober 

Stephanie Onclin heeft in het Bestuur een terugkoppeling gegeven van het bestuurlijk 

werkbezoek dat een Zaanse- en Haarlemse delegatie aan Brussel hebben afgelegd. De missie 

daarbij was om te kijken of we daar als MRA vaker moeten zijn, en wanneer dan. Daartoe is 

met een groot aantal en verschillende soorten stakeholders gesproken: europarlementariers, 

journalisten, EURO cities, etc. Hier is heel duidelijk geworden dat het zinvol is om als collectief 

met de MRA naar Brussel te gaan, en niet als individiuele gemeente. Een veelgehoorde tip in 

Brussel was om contact te houden met Europarlementariërs en ze te voeden met informatie, 

en om contacten te leggen met stedelijke regio’s in Europa die op de MRA lijken, om 

gezamenlijk op te kunnen trekken. 

In Brussel is ook opgevallen dat stedelijke regio’s aan belang winnen. Zo wordt het 

aanstaande voorzitterschap van de EU van Belgie aangehaald, waarbij het de inzet is  te 

proberen een verschuiving van landbouw en cohesie naar stedelijke regio’s te 

bewerkstelligen.  

Naar aanleiding van de EMA conferentie die volgend jaar mogelijkerwijs in de MRA plaats 

gaat vinden, heeft het Bestuur afgesproken eerst een goede analyse te willen zien van de 

mogelijke waarde van het EMA netwerk, ook in relatie tot andere EU-netwerken voor 

steden/stedelijke regio’s. Daarnaast willen zij een goed programma voorstel, wat stevig 

aangezet mag worden. Niet ambtelijk-inhoudelijk, maar meer politiek dan de bijeenkomst in 

Helsinki. Beide notities wil het Bestuur tijdens de bijeenkomst van december bespreken. 

| Afspraak 3.1 | - Voor de bijeenkomst van december zal een analyse van de waarde van 
het EMA netwerk worden geagendeerd, tezamen met een voorstel voor een programma 
voor de EMA conferentie van volgend jaar 
 
Het Bestuur heeft ook gehad over het lanceringsevenement van 17 november. Door de 

onrusten in Amsterdam (naar aanleiding van het Israel – Palstina conflict) kan voorzitter 

Halsema volgende week onmogelijk naar Brussel afreizen. Het Bestuur heeft geconcludeerd 

dat zij er wel bij moet zijn, en dat er daarom niets anders op zit dan het evenement te 

verplaatsen. Voor de nieuwe datum, in de loop van volgend jaar kan daarbij het programma, 

in aanloop naar de Europese verkiezingen, inhoudelijk en in aanwezigheid vanuit Brusselse 

politici worden verzwaard.  

| Afspraak 3.2 | - Het lanceringsevenement voor de MRA vertegenwoordiging in Brussel 
zal worden verplaatst naar een nog nader te bepalen moment   



 

 
Naar aanleiding van het gesprek over lobby is geconstateerd dat het Bestuur nog vaker en 

uitgebreider aandacht wil besteden aan lobby activiteiten, zoals eerder in de recente 

heisessie besproken. Ook door bijvoorbeeld vaker europarlementariers voor werkbezoeken 

naar de MRA te halen. En dan niet alleen de Nederlandse, maar gericht op die EP’s die 

interessante portefeuilles hebben. 

 

AGENDASETTING & INTERNE CULTUUR        

4. Reflectie op heidag MRA Bestuur 

Wegens tijdgebrek is dit punt niet besproken. Wel is afgesproken dat de voorzitter en de 

directeur van de MRA directie (uiterlijk) begin volgend jaar een meeting plannen om te 

bespreken hoe de opbrengsten van de heidag verwerkt worden in een veranderende agenda 

voor het Bestuur. 

| Afspraak 4.1 | - De voorzitter van het Bestuur en de directeur van de MRA Directie zullen 
(uiterlijk) begin volgend jaar een gesprek voeren over hoe de opbrengsten van de heidag 
doorwerken op de agenda van het Bestuur 
 

5. Jaarplan 2024 en Termijnagenda 2024 

Het Jaarplan voor 2024 is kort besproken in het Bestuur. Daarbij is met enige verbazing 

geconstateerd dat er een terkort is begroot. In de vergadering is toegelicht dat dit tekort is 

begroot door het (intussen helaas structureel) niet nakomen van afspraken over ‘om niet’ 

inzet voor de MRA directie. Hierdoor is meer betaalde inzet van andere deelnemers of 

externe inhuur nodig dan voorzien. Omdat bij de afspraken over de ‘om niet’ inzet ook is 

afgesproken dat deelregio’s die niet in staat zijn om mensen te leveren ook een extra 

financiele bijdrage kunnen leveren, is aan de inkomsten zijde van de begroting een PM post 

opgenomen.  

Afgelopen jaar is opgevallen dat met wisseling van mensen posities in de MRA directie enige 

tijd onvervuld blijven, en de inzet vanuit de deelregio die wegvalt niet gelijk weer is opgevuld. 

Er is in die zin sprake van een soort frictie-tekort in de inzet voor de MRA directie.  

Het Bestuur heeft aangegeven dat zij het probleem met de ‘om niet’ levering graag expliciet 

geagendeerd hadden willen zien in de bespreking van dit jaarplan. Ook is afgesproken dat de 

leden van het Bestuur waar nodig intern zullen kijken of er meer druk gezet kan worden 

achter de levering van mensen of het beschikbaar stellen van een financiele bijdrage. 



 

Over het Jaarplan is afgesproken dat de begroting aangepast moet worden: het tekort vangen 

we voor nu op door het aanjaagbudget te verlagen. De extra financiele bijdragen die 

deelregio’s vervolgens doen om niet vervulde ‘om niet’ inzet te compenseren, komen dan ten 

goede van het aanjaagbudget, zodat deze weer op de oorspronkelijke hoogte kan komen. Het 

aangepaste Jaarplan zal besproken worden tijdens de bijeenkomst van december. Ook de 

Termijnagenda is aangehouden; deze zal ook tijdens de bijeenkomst in december worden 

besproken. 

Om bij de bijeenkomst van december niet in tijdnood te komen, is afgesproken om deze 

bijeenkomst met een half uur te verlengen, en te laten starten om 09.00 uur.  

| Afspraak 7.1 | - Het Jaarplan voor 2024 moet conform opmerkingen worden aangepast, 
en zal dan ter vaststelling worden geagendeerd voor de bijeenkomst in december 
 
| Afspraak 7.2 | - De Termijnagenda voor 2024 is aangehouden, en wordt opnieuw ter 
vaststelling geagendeerd voor de bijeenkomst in december 
 
| Afspraak 7.3 | - De bijeenkomst in december zal met een half uur worden verlengd, door 
al om 09.00 uur te starten. 
 
 

AANJAGEN           
Voor deze vergadering lagen geen aanvragen voor het aanjaagbudget voor. 

 

6. Rondvraag 

Tijdens de rondvraag heeft het Bestuur nogmaals benadrukt dat het belangrijk is dat in het 

Bestuur juist ook dingen worden geagendeerd die niet goed gaan (onder meer naar 

aanleiding van de om niet inzet), zodat het Bestuur haar rol kan spelen.  


